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احداث آرامستان های جدید 
در شرق و غرب تهران

تورم از افزایش حقوق ها 
سبقت گرفت

خبر خبر
خانه سازان چینی به ایران 

نزدیک تر شدند؟
و  دولت  مسئولان  صحبت های 
نمایندگان مجلس نشان می دهد با وجود 
پروژه  برای  داخلی  توان  و  ظرفیت  تایید 
جهش تولید و تامین مسکن، در موضوع 
استفاده از تکنولوژی چین برای اجرای این 
طرح اتفاق نظر وجود دارد.تازه ترین صدایی 
که از پارلمان شنیده شده حکایت از آن 
به  با وجود مخالفت هایی نسبت  دارد که 
اجرای  برای  چینی  های  شرکت  حضور 
برای  ایده  این  ملی مسکن،  نهضت  طرح 
مجلس  علنی  صحن  به  احتمالا  تصویب 
خواهد رفت. اسماعیل حسین زهی ـ نایب 
رییس کمیسیون عمران مجلس ـ سابقه 
چینی ها در پروژه آزادراه تهران ـ شمال را 
»نامناسب« ارزیابی کرده و گفته »بنده با 
پروژه های  در  چینی  های  شرکت  حضور 
طرح جهش تولید و تامین مسکن )نهضت 
ملی مسکن( مخالفم«. اما او در عین حال 
با  قرارداد  »هرگونه  که  است  کرده  بیان 
باید  سازی  ساختمان  برای  چین  کشور 
بررسی  مورد  مجلس  علنی  صحن  در 

نمایندگان قرار گیرد«.
مذاکره با چین به مذاق انبوه سازان 
ایرج رهبر ـ نایب  داخلی  خوش نیامد. 
رییس انجمن انبوه سازان استان تهران ـ 
در این خصوص گفت: »ما ۵۰۰۰ شرکت 
انبوه ساز و ۵۰۰ هزار مهندس در کشور 
مسکن  بخش  رکود  دلیل  به  که  داریم 
اغلب آنها بیکار هستند. ما در دو بخش 
مقام  سدسازی  و  مهندسی  فنی  نیروی 
جای  به  حال  داریم.  جهان  در  را  دوم 
اینکه به صدور خدمات فنی و مهندسی 
بیاندیشیم، داریم برعکس عمل می کنیم 
این خدمات هستیم«.  واردات  فکر  به  و 
حال  در  می گویند  ایرانی  سازندگان 
مثل  متنوعی  های  تکنولوژی  از  حاضر 
قالب تونلی، سیستم فلز سبک ال اس اف، 
پیچ و مهره ای در  پانل و سیستم  سوپر 
پروژه های  که  می شود  استفاده  ایران 
و  شده  احداث  روش ها  این  با  بسیاری 
در  ساخت  فناوری  نیست  قرار  چینی ها 
می شود  کنند.شنیده  متحول  را  ایران 
متری  با  چین  سازندگان  است  قرار  که 
تومان(  میلیون  چهار  )حدود  دلار   ۱۵۰
به  که  حالی  در  بسازند.  خانه  ایران  در 
سازندگان  ایرانی،  انبوه  سازان  گفته 
چینی در سوریه و الجزایر با متری ۳۵۰ 
تا ۴۰۰ دلار )حدود ۱۰ میلیون تومان( 
حال  کردند.  احداث  مسکونی  واحد 
انعقاد  به  اینجاست که چرا دولت  سوال 
قرارداد با شرکت های چینی اصرار دارد؟ 
مهمترین دلیل می تواند به کمبود منابع 
مالی ما مربوط باشد. اگر با چین قرارداد 
تامین مسکن  و  تولید  پروژه های جهش 
را به امضا برسانیم می توانیم با توجه به 

تحریم ها نفت را تهاتر کنیم. 

تغییر ساعات اجرای طرح 
ترافیک تهران از دوشنبه

ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون 
شهرداری تهران از تغییر ساعات اجرای 
آبان   ۱۰ دوشنبه  روز  از  ترافیک  طرح 

خبر داد.
اظهار  باره  این  در  شفیعی  مجتبی 
ترافیک  افزایش حجم  به  با توجه  کرد:  
معابر در یک ماه و نیم گذشته، بررسی 
هایی که در معاونت حمل و نقل ترافیک 
از  یکی  که  داد  نشان  بود،  شده  انجام 
عواملی که باعث ازدحام ترافیک در معابر 
و نارضایتی مردم شده است، بی اثر شدن 

محدودیت های طرح ترافیک است. 
اساس  همین  بر  داد:  ادامه  وی 
بر  تهران  شهر  ترافیک  شورای  تصمیم 
این شد که در دو گام ساعات محدودیت 
اساس  بر  شود.  اصلاح  ترافیک  طرح 
از ۱۰  اول  این مصوبه، قرار شد در گام 
از  ترافیک  طرح  شروع  ساعت  ماه،  آبان 
۸:۳۰ به ساعت ۷:۳۰ صبح اصلاح شود 
حالا  که  ترافیک  طرح  پایان  ساعت  و 
منتقل   ۱۷:۳۰ ساعت  به  است   ۱۶:۳۰
شود. این شرایط تا روز اعلام بازگشایی 

مراکز آموزشی برقرار می ماند. 
ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون 
شهرداری تهران، گام دوم تغییر ساعات 
مراکز  بازگشایی  زمان  را  ترافیک  طرح 
آموزشی بیان و اظهار کرد که هر روزی 
مراکز  بازگشایی  بر  دوستان  تصمیم  که 
شرایط  روز  همان  در   ، باشد  آموزشی 
این  به  شود  می  اصلاح  مجدد  ترافیکی 
صورت که شروع طرح ترافیک به ساعت 
۶:۳۰ و پایان آن به ساعت ۱۸ در نیمه 
اول  نیمه  در  به ساعت ۱۹  و  سال  دوم 

سال جا به جا می شود.
وی این را هم گفت که سایر شرایط 
و مصوبات اعلامی مربوط به طرح ترافیک 
تهران، همچنان به قوت خود باقی است. 
شفیعی در خاتمه به محدودیت تردد 
شبانه اشاره کرد و گفت: پیشنهاد شورای 
ترافیک شهر تهران بر لغو این طرح است 
چرا که باعث شده بخشی از سفرهایی که 
منتقل  صبح  به  شد،  می  انجام  ها  شب 
شود و این نیز به ازدحام ترافیکی دامن 
دبیرخانه  به  کتبا  پیشنهاد  این  زند.  می 
ستاد ملی مبارزه با کرونا ارسال می شود. 
به نظر می رسد با توجه به مذاکراتی که 
صورت گرفته و حساسیت آن زمان، لغو 

آن طولانی نشود. 

وزیر نیرو:

صنعت برق تابستان تلخی را پشت سر گذاشت

عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا:

رعایت »پروتکل ها« مهم ترین رکن بازگشایی مدارس است

در  شده  ایجاد  مشکلات  به  اشاره  با  نیرو  وزیر 
که  تابستانی  در  گفت:  برق  صنعت  برای  تابستان 
که  برق  صنعت  کم  رشد  به دلیل  گذاشتیم  سر  پشت 
 ۱۵ حدود  شاهد  افتاده،  اتفاق  گذشته  سال  چند  در 
یا  رقم  این  که  بودیم  برق  تولید  کمبود  مگاوات  هزار 
به  یا  کشور  صنایع  برای  تولید  محدودیت  صورت  به 
صورت خاموشی برای مصرف خانگی اعمال می شد که 
می توان گفت صنعت برق کشور تابستان تلخی را پشت 

سر گذاشت.
و  بیست  افتتاحیه  آئین  در  محرابیان  علی اکبر 
در  که  ایران  برق  صنعت  بین المللی  نمایشگاه  یکمین 
محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار شد، 
با بیان اینکه رشد مصرف برق به معنای رشد اقتصاد 
است، اظهار کرد: زمانی که به سبد کشور در اثر کمبود 
از  که  معناست  بدین  می دهیم،  محدودیت  برق  تولید 

ظرفیت های اشتغال، صادرات و امکان رشد می کاهیم.
وی با تاکید بر اینکه فرصت هایی که یکی پس از 
دیگری به صورت کوچک و بزرگ در صنعت کشور به 
وجود آمده و بازارهایی که در داخل و خارج ایجاد شده 
به خاطر کمبود تولید برق از دست می دهیم، تصریح 
برق  صنعت  برای  حاضر  حال  در  که  موضوعی  کرد: 
این شرایط است.  از  برون رفت  اهمیت دارد چگونگی 
برنامه ای که امروز وزارت نیرو در پی هماهنگی هایی که 
با مجلس شورای اسلامی و دولت تدوین کرده شامل 
دو شاخه توسعه صنعت و بهینه سازی مصرف انرژی و 

اصلاح بخش عرضه و مصرف صنعت برق است.
عقب  جبران  به  مجبور  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر 
ماندگی های چند سال گذشته هستیم، خاطرنشان کرد: 
عقب ماندگی های ظرفیت سازی برای ما نه به عنوان یک 
انتخاب بلکه به عنوان یک ضرورت اجباری در دستور 

کار قرار دارد. در حال حاضر راهی جز استفاده از تمامی 
ظرفیت و پتانسیل های کشور از جمله بخش خصوصی 

نداریم تا شاهد رشد صنعت باشیم.
وزارت  توسعه ای  برنامه  به  اشاره  با  محرابیان 
نیرو ادامه داد: برنامه ای که در موضوع توسعه صنعت 
سیکل  نیروگاه  ایجاد  حوزه  در  شده  تدوین  برق 
ترکیبی، تکمیل نیروگاه های حرارتی و توجه به انرژی 
تجدیدپذیر به عنوان یکی از محورهای مهم در صنعت 

برای کشور است.
عرضه  مدیریت  موضوع  در  اینکه   بیان  با  وی 
بکارگیری  و  سیاست گذاری  با  می بایست  تقاضا  و 
سازی  بهینه  دنبال  به  کشور  در  موجود  ظرفیت های 
نظر  از  سازی  بهینه  داد:  ادامه  باشیم،  انرژی  مصرف 
ما مصرف حداکثری در بخش تولید و مصرف معقول 
در  حداکثری  مصرف  بود.  خواهد  خانگی  بخش  در 

انرژی  شدت  گرفتن  نظر  در  معنای  به  صنایع  بخش 
و استاندارد سازی مصرف انرژی در این حوزه است.

وی با بیان اینکه صنعت پرافتخار برق کشور یکی 
است،  ما  عزیز  میهن  توسعه  مهم ترین شاخصه های  از 
دستاوردها  آخرین  عرضه  محل  نمایشگاه  کرد:  اظهار 
پیشرفت های  از  مردم  شناخت  روش های  مجموعه  و 
این صنعت است و به روایتی دیگر محل تبادل نظر و 

همفکری برای توسعه آتی این صنعت است.
وی اضافه کرد: در مجموعه نمایشگاه بیست و یکم 
شاهد استقبال بی نظیری از صنعت برق کشور هستیم. 
و  کشور  بر  حاکم  شرایط  به خاطر  مدتی  که  چند  هر 
در  شدیدی  رکود  شاهد  منحوس  ویروس  این  شیوع 
صنعت کشور بودیم، اما صنعت برق در اولین فرصت و 
بدون وقفه فرصت را مغتنم شمرد و به صورت فعال در 

این دوره از نمایشگاه ها حضور پیدا کرد.

وزیر نیرو خاطرنشان کرد: در دوره هایی که بنده 
بین  در  داشتم  را  کشور  صنایع  با  همکاری  افتخار 
فعال ترین  منظم ترین،  تولیدکننده،  سندیکای  ده ها 
سندیکای  کشور،  صنعتی  سندیکای  بابرنامه ترین  و 
امروز  تلاش ها  مجموعه  که  بود  کشور  برق  صنعت 
زمینه  این  در  کشور  پیشرفت  و  رشد  دهنده  نشان 

است.
محور  مهم ترین  انرژی،  اینکه  بیان  با  محرابیان 
کرد:  تصریح  است،  کشور  پیشرفت  فرصت  و  توسعه 
و  هستیم  برخوردار  گاز  و  نفت  بزرگ  ذخایر  از  ما 
از  استفاده  روش های  بهترین  از  یکی  که  می دانیم 

انرژی، تولید برق برای مصرف است.
مهم  بسیار  نکته  انرژی  موضوع  در  افزود:  وی 
دنبال  به  برق  به  انرژی  تبدیل  پی  در  که  است  این 
رشد، ارزش افزوده و اشتغال هستیم؛ به عبارت دیگر 
با این فرصتی که در اختیار کشور قرار می گیرد باید 
سرمایه  این  می توانیم  روش هایی  چه  از  که  بدانیم 
رشد  و  جامعه  رفاه  برای  را  خودمان  ملی  و  عظیم 

بگیریم. بکار  کشور 
گذشته  سالیان  طول  در  شد:  یادآور  نیرو  وزیر 
برق  تولید  ظرفیت  مجموعه  انقلاب  اول  دهه  به ویژه 
کشور کمتر از ۷۰۰۰ مگاوات بود، این در حالی است 
که در حدود چهار دهه پس از انقلاب اسلامی امروز 
مجموع ظرفیت تولید برق بیش از ۸۳ هزار مگاوات 

نیروگاه نصب شده در کشور است.
شامل  شده  نصب  ظرفیت  این  افزود:  وی 
نیروگاه  و  تجدیدپذیر  برق آبی،  حرارتی،  نیروگاه های 
اتمی است که به خوبی در کشور فعالیت می کنند اما 
مصرفی که بخش تقاضا از ما انتظار دارد بسیار بیشتر 

از ظرفیت نصب شده در کشور است.

عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا با تاکید بر اینکه فعلا از 
شر کرونا در امان نخواهیم بود، در عین حال شرط اصلی بازگشایی مدارس 

را آموزش رعایت پروتکل های بهداشتی به کودکان دانست.
دکتر سید احمد طباطبایی - دبیر بورد ریه اطفال کمیته علمی ستاد 
در  کرونا  به  ابتلای کودکان  تعداد  اینکه  به  اشاره  با  کرونا،   با  مقابله  ملی 
مقایسه با بزرگسالان بسیار کمتر است،  گفت: به همین ترتیب عوارض و 
مشکلاتی که برای آنها ایجاد می شود کمتر از بزرگسالان است؛ ولی این 
به معنای عدم ابتلای کودکان نیست و نمی توان گفت که می توانیم نکات 
بهداشتی را برای آنان سهل بگیریم. از آنجایی که کودکان مبتلا به کرونای 
به  بیماری  انتشار  کانون  می توانند  دارند،  توجهی  قابل  تعداد  بی علامت، 
ابتلا  تعداد کم  بنابراین علی رغم  آنها غافل شد.  از  نباید  و  باشند  سایرین 
و مرگ ومیر نمی توانیم از کودکان غافل شویم و خانواده ها باید در صورت 

ابتلای فرزندشان مراقبت را افزایش دهند.
اظهار  فعلی،   شرایط  در  کودکان  در  کرونا  به  ابتلا  علائم  درباره  وی 
کرد: با طیف گسترده ای از علائم روبرو هستیم؛ ولی معمولا مجموعه علائم 
با شدت کمتری در آنها دیده می شود. تب چند روزه،  گلودرد، سرفه های 
کودکان  در  البته  که  است  کرونا  شایع  علائم  از  گوارشی  علائم  و  مزاحم 
شدت کمتری دارد و همه این علائم کنار یکدیگر در کودک دیده نمی شود. 

هر عضو و ارگانی می تواند مستقلا درگیر شود.
او در خصوص واکسیناسیون کودکان،  بیان کرد: معمولا تاثیر واکسیناسیون 

چند ماه بعد مشخص می شود. واکسیناسیون کودکان بالای ۱۲ سال چند هفته 
است که آغاز شده و اینکه الان بخواهیم از تاثیر واکسن بر میزان ابتلای کودکان 
صحبت کنیم، چندان مشخص نیست؛ چون تا ایمنی در افراد ایجاد شود و 
سپس در معرض بیماری قرار گیرند تا ببینیم چه میزان ایمنی در بدن آنها 
ایجاد شده است، زمان می برد. در مجموع مطالعات دنیا نشان دهنده تاثیر 
واکسن در کاهش مرگ و میر کرونایی و فرم های شدید بیماری است؛ البته 
زدن واکسن به معنای ایمنی مطلق نیست و مردم فکر نکنند چون واکسن زدند 
دیگر به کرونا مبتلا نمی شوند و می توانند ماسک نزنند و پروتکل های بهداشتی 
را نادیده بگیرند. البته تزریق واکسن به طور چشمگیری مرگ و میر و ابتلای 

شدید به بیماری را کاهش داده است.
دبیر بورد ریه اطفال کمیته علمی کشوری ستاد مقابله با کرونا،  درباره 
بازگشایی مدارس ، تصریح کرد: در بازگشایی ها فقط مسائل پزشکی مطرح 
نیست؛ هرچند که ممکن است خانواده ها از ترس ابتلای فرزندشان همراهی 
درستی در بازگشایی حضوری مدارس نداشته باشند؛ ولی کاری که لازم 
است رسانه ها انجام دهند این است که خانواده ها را با اهمیت آموزش اطفال 
برای رعایت پروتکل ها آشنا کنند؛ زیرا شاید مفهوم رعایت مسائل بهداشتی 
از سوی کودکان به درستی اجرا نشود؛ مثلا به عنوان نمونه ممکن است 
کودک به فراخور سن اقدام به تعویض ماسک خود با دوستش کند و یا در 
طول ساعت حضور در مدرسه به درستی از ماسک استفاده نکند که اینها 

همگی عوامل خطر ابتلا به بیماری هستند.

وی افزود: با افزایش سطح واکسیناسیون به بالای ۸۰ درصد، می توان 
در  برداشت.  گام  بازگشایی ها  سمت  به  بهداشتی  مسائل  رعایت  شرط  با 

مجموع با روندی که پیش می رود به سمت بازگشایی مدارس می رویم.
وی ادامه داد: در مورد واکسیناسیون زیر ۱۲ سال هم هنوز اطمینان 
مجوز  کشورها  بعضی  گرچه  ندارد.  وجود  واکسن  نوع  به  نسبت  خاطری 
به زیر ۱۲ سال  را  ایران در دسترس داریم  تزریق واکسن هایی که ما در 
صادر کردند ولی معلوم نیست خود آنها از این واکسن برای کودکان این 
طیف سنی استفاده کرده اند یا خیر. بنابراین به نظر می رسد باید بیشتر بر 

رعایت مسائل بهداشتی مانور دهیم.
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روزنامه صبح ایران

طرح مجلس برای مالیات بر مهریه های نجومی
کمیسیون حقوقی و قضایی پیشنهاد داد؛

دبیر کارگروه ملی مخاطرات طبیعی با بیان اینکه نزدیک به حدود ۲۰ میلیون نفر 
از جمعیت شهری در زون های فرونشستی با نرخ های متفاوت واقع شدند، گفت: بررسی 
هایی که به صورت کشوری انجام شده نشان داده می شود که از ۳۱ استان در ۱۸ استان 
شاهد رخداد فرونشست هستیم.دکتر علی بیت الهی درباره فرونشست زمین و چالش هایی 
که ایجاد کرده است، اظهار کرد: به فرونشست زمین در بازه زمانی اواخر دهه ۷۰ تا به 
حال که نگاه می کنیم تفاوتی در زمینه آشنایی افراد با آن احساس می شود. حالا موضوع 
فرونشست زمین به دفعات مطرح می شود و روی میز مسئولین آمده است؛ در حالی که 
پیش از این به این طریق نبود. البته از این نظر که آیا اقدامی برای کاهش این پدیده صورت 
گرفته یا خیر؟ باید گفت که این شرایط تفاوتی با بیست و چند سال قبل ندارد و اقدام 

چشمگیرانه یا قابل ملاحظه ای در این خصوص انجام نشده است.

در  ایران  آمار  مرکز  گزارش  تازه ترین  اساس  بر 
طبقه بندی باروری ایران، نرخ باروری در ایران از ۲٫۱ در 
 ۱۹ حدود  یعنی  رسیده،   ۹۹ سال  در   ۱٫۷ به   ۹۶ سال 

درصد کاهش است.
در  ایران  آمار  مرکز  گزارش  تازه ترین  اساس  بر 
و  سیستان  استان  چهار  تنها  ایران،  باروری  طبقه بندی 
بلوچستان، یزد، خراسان جنوبی و خوزستان نرخ باروری 
بالای سطح جانشینی ۲٫۱ است. یعنی ۱۳ درصد سهم از 
استان های  گزارش  این  اساس  ایران.بر  در  باروری  میزان 
باروری  میزان  سمنان  و  البرز  تهران،  مازندران،  گیلان، 
بسیار پایین دارند.  . محمد میرزایی، رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران در این مورد به 
تجارت نیوز گفته: »کاهش میزان باروری یک چالش برای کشور است. باروری باید به بالای 
سطح جانشینی برسد، اما ازدواج الزاماتی دارد. در حال حاضر بسیاری از افراد شرایط ازدواج 

از جمله شغل و مسکن را ندارند؛ بنابراین تمایلی هم به ازدواج ندارند.«

کاهش نرخ باروری در ایران

جمعیت ۲۰ میلیونی ساکن 
در زون های فرونشست

تیتر / ؟

23

فرونشست زمین در ۱۸ استان

زاد و ولد در کدام استان ها بیشتر است؟

2

خطر آلودگی هوا از کرونا بیشتر است؛

فوت سالانه ۵۰۰۰ نفر بر اثر آلودگی هوا
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